
Aan de leden van de gemeenteraad van Tilburg 
 
Bericht van de informateur 
 
In lijn met de raadsbreed ingediende en aangenomen ‘motie van verbinding’ van 16 april 
jongstleden heeft D66 op 17 april een informateur aangewezen, in de persoon van 
ondergetekende. Opdracht was om onderzoek te doen naar een nieuw stadsbestuur dat kan 
rekenen op een werkbare en stabiele meerderheid in de raad. 
Tevens kreeg ik conform de voornoemde motie het verzoek om te verkennen hoe een zo 
breed mogelijk gedragen akkoord gesloten kan worden en in welke mate partijen bereid zijn 
een bijdrage te leveren aan een dergelijk akkoord. Verder was het verzoek te verkennen of 
partijen bereid zijn partners/partijen uit de stad te betrekken bij een te sluiten akkoord. 
 
Op 18 april heeft Lijst Smolders Tilburg aan de raadsgriffier en de media laten weten dat de 
partij niet aan de informatiebesprekingen wenst deel te nemen. Ik heb op 19 april in een 
telefonisch onderhoud een dringend appel op de fractievoorzitter van LST gedaan om het 
gesprek aan te gaan. Hij bleef echter bij zijn standpunt. 
 
Op 19 en 20 april heb ik gesproken met de fractievoorzitters en hun secondanten van de 
overige partijen in de raad.  
 
Mede gelet op de overwegingen bij de motie van verbinding (koers houden, vernieuwende 
democratie, bereidheid tonen om te bewegen) mocht ik ervan uitgaan dat in principe alle 
partijen bereid en in staat zijn om met elkaar en met zoveel mogelijk andere partijen in de 
raad te komen tot een zo breed mogelijk gedragen beleidsakkoord. Ik heb me bij het 
verkennen van de coalitiemogelijkheden daarom primair laten leiden door de mogelijkheden 
om een relatief compacte meerderheidscoalitie te vormen, beginnend bij de grotere 
partijen. 
 
Naar aanleiding van de gesprekken heb ik geconcludeerd dat er draagvlak aanwezig is voor 
het uitgangspunt dat D66 (9), GroenLinks (6) en VVD (6) qua omvang en verkiezingsresultaat 
onderdeel moeten uitmaken van een nieuw college. Het betreft na LST (10) de grootste 
partijen in de raad.  
 
Langs dezelfde lijn heb ik verkend of de in grootte daaropvolgende partijen, de SP (4) en het 
CDA (4), bereid waren tot collegedeelname. In principe was die bereidheid bij beide partijen 
aanwezig, uiteraard op voorwaarde van voldoende inhoudelijke inbreng in een op te stellen 
akkoord.  
 
De SP heeft zich echter op het standpunt gesteld dat zij zichzelf niet aan zet acht als 
completering van een college met D66, GroenLinks en de VVD. Evenmin wenst de partij deel 
uit te maken van een college waarin zij getalsmatig niet nodig is. Voor mij was dit aanleiding 
om te concluderen dat de verkenning zich verder diende te richten op de mogelijkheden van 
een coalitie met D66, GroenLinks, VVD en CDA.  
 
Ik merk op dat de overige partijen in de raad, PvdA (2), 50PLUS (2), Lokaal Tilburg (1) en 
Groep Oerlemans (1), zich allemaal bereid hebben verklaard mee te werken aan een zo 



breed mogelijk akkoord en ook bereid en in staat zijn, indien nodig, een 
wethouderskandidaat aan te dragen. Voor het creëren van een stabiele meerderheid is een 
extra collegepartij echter niet noodzakelijk. Bovendien zouden er wel heel grote verschillen 
ontstaan tussen de verhouding wethouderszetel – aantal raadsleden. 
 
Aan het begin van deze week heb ik met D66, GroenLinks, VVD en CDA vervolgbesprekingen 
gearrangeerd waarin de vraag aan de orde is geweest of zij er vertrouwen in hebben om met 
elkaar en met de andere partijen in de raad te komen tot een zo breed mogelijk akkoord. Ze 
hebben daarop bevestigend beantwoord. 
 
In de besprekingen is ook het aantal wethouderszetels aan de orde geweest. De beoogde 
collegepartijen zijn het erover eens dat een uitbreiding van het college van vijf naar zes 
wethouders noodzakelijk en verantwoord is, vooral om de wethouders in staat te stellen 
nadrukkelijker en zichtbaarder te opereren op verschillende schaalniveaus. Burgers vragen 
om een overheid die aanwezig is in de wijken en de dorpen, en ook op het niveau van de 
regio, de provincie en het Rijk moeten de belangen van Tilburg en zijn inwoners worden 
behartigd. In het nieuwe college zal D66 twee wethoudersposten voor zijn rekening nemen, 
de overige partijen ieder één. Voor de zesde wethouderspositie zullen de vier partijen in de 
loop van het formatieproces een kandidaat zoeken en voordragen met een sterk sociaal 
profiel. 
 
De partijen hebben ook besproken hoe zij zich willen verstaan met de niet-collegepartijen in 
de raad. Alle partijen in de raad zullen worden uitgenodigd om in een vroeg stadium van het 
formatieproces inbreng te leveren in de discussies over het te sluiten beleidsakkoord. 
Daarvoor zullen gespreksrondes worden georganiseerd rondom de belangrijkste thema’s die 
in de komende jaren de aandacht vragen van de raad. Voor die gespreksrondes zullen ook 
inspiratoren vanuit de samenleving worden uitgenodigd. Na deze besprekingen zullen de 
collegepartijen de tekst van een akkoord uitwerken, waarvoor zo breed mogelijke steun in 
de raad wordt gezocht. Over de concrete inrichting van dit proces in de formatiefase wordt 
nog nader overleg gevoerd. 
 
De beoogde collegepartijen hebben elkaar ook gevonden op het uitgangspunt dat het te 
sluiten akkoord niet onnodig moet worden ‘dichtgetimmerd’ en dat in de komende jaren bij 
de uitwerking van het strategisch beleid wordt ingezet op samenwerking binnen de raad en 
inbreng vanuit de stad. 
 
Tot zover mijn bevindingen.  
 
 
 
25 april 2018 
 
Hans Dieteren 


